
Rada Gminy Łęka Opatowska 

 

Protokół nr XIII/2025 

XIII Sesja w dniu 4 lutego 2025  

Obrady rozpoczęto 4 lutego 2025 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 11:47 tego samego 

dnia. 

Transmisja obrad dostępna pod adresem: 

https://lekaopatowska.esesja.pl/transmisja/64088/xiiiasesjaaradyagminya%C5%82%C4%99k

aaopatowskaawadniua4alutegoa2025aragodza1100.htm 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych  

Obecni: 

1. Grzegorz Adamski 

2. Adam Gawlik 

3. Wojciech Gruszka 

4. Piotr Jeziorny 

5. Małgorzata Kaczmarzyk 

6. Wojciech Nawrocki 

7. Łukasz Olbrych 

8. Magdalena Osada 

9. Marian Pacyna 

10. Agata Rybak 

11. Mieczysław Skotnik 

12. Mateusz Sroka 

13. Katarzyna Szczepańska 

14. Kamil Wesołowski 

15. Ryszard Wierzba 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Jedenaste posiedzenie sesji Rady Gminy w dniu 4 lutego 2025 roku o godz. 11:00 otworzyła 

Przewodnicząca Rady i po powitaniu radnych i gości oświadczyła, iż zgodnie z listą  

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji.  

Ponadto w sesji udział wzięli: 

- Wójt Gminy – Adam Kopis, 

- Z-ca Wójta Gminy/Sekretarz Gminy – Małgorzata Gąszczak, 

- Kierownik Referatu Zamówień Publicznych , Zarządzania Projektami i Promocji Gminy –       

Karolina Goj, 

- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Tomasz Jerczyński, 



- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica,    

- Informatyk – Przemysław Mrózek. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki za 

pojemnik o określonej pojemności.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska  

na 2025 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Kuźnica 

Słupska w Gminie Łęka Opatowska. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Szalonka w 

Gminie Łęka Opatowska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Zmyślona 

Słupska w Gminie Łęka Opatowska. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie obrad XIII Sesji Rady Gminy 

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który poprosił o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie 

uchwały w sprawie zasad wypłacania diet dla sołtysów” w związku z rozstrzygnięciem 

Wojewody Wielkopolskiego.  

  

Idąc dalej głos zabrał Radny Piotr Jeziorny, który poprosił o wprowadzenie zmiany stawki w 

projekcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki za pojemnik o określonej 

pojemności.  

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, iż zmianę stawki będzie można wprowadzić w punkcie 

6 omawianej uchwały.  

Wobec braku innych uwag do porządku obrad, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie wprowadzenie zmiany do porządku obrad, punktu -Podjęcie uchwały w sprawie 

zasad wypłacania diet dla sołtysów.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Adamski 

 

Idąc dalej Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Adamski 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki za 

pojemnik o określonej pojemności.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska  

na 2025 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Kuźnica 

Słupska w Gminie Łęka Opatowska. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Szalonka w 

Gminie Łęka Opatowska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Zmyślona 

Słupska w Gminie Łęka Opatowska. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wypłacania diet dla sołtysów. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie obrad XIII Sesji Rady Gminy 

 

 



3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała przyjęcie protokołu z ostatniej sesji bez 

uprzedniego czytania. Protokół z ostatniej sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony 

do wglądu przed sesją. Przewodnicząca Rady spytała czy ktoś z radnych ma uwagi do 

protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. 

Wobec braku uwag, Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania protokołu z obrad 

poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Adamski 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy – Katarzyna Szczepańska, która przedstawiła 

informację o działaniach w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 

Głos zabrał Wójt Gminy Adam Kopis, który przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta w 

okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał Rady, które stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Jako pierwsza w dyskusji głos zabrała Radna Magdalena Osada, która spytała odnośnie 

wypowiedzi, gdzie wójt wyraził się że jesteśmy w trakcie realizacji ulicy Sierakowskiego i tej 

drugiej ulicy na którą składano wnioski o dofinansowanie? 

Wójt Gminy odpowiedział, iż w trakcie realizacji miał na myśli to, że otrzymał pozwolenie na 

realizację tej inwestycji. Natomiast kwestia decyzyjności i znalezienia środków to będzie 

poruszone na najbliższym posiedzeniu komisji i sesji rady Gminy.  

Radna Magdalena Osada dopowiedziała, iż rozumie że oczywiście pozwolenie na budowę, 

tylko jak dobrze kojarzy w budżecie gminy nie ma zabezpieczonych środków na wkład 

własny do tych inwestycji. 



Wójt Gminy odpowiedział, iż na chwilę obecną jak najbardziej nie ma zabezpieczonych 

środków. Został złożony stosowny wniosek, jednak niestety jak większość wniosków z 

powiatu kępińskiego i ostrzeszowskiego nie otrzymał dofinansowania. 

Idąc dalej głos zabrał Radny Skotnik, który spytał o wspomniany w sprawozdaniu market 

Dino, poprosił o rozwinięcie tematu. 

Wójt Gminy odpowiedział, iż kwestia Dino jest tematem złożonym. Do końca tygodnia 

powinien otrzymać jednoznaczną informację, jeśli chodzi o kwestię działki i uzgodnień 

związanych z mieszkańcami Siemianic i wierzy mocno że Dino powstanie. Jeśli nie, to tak jak 

przedstawiciel zarządu DINO powiedział, jeśli nie uzgodni pewnych rzeczy w sensie i 

finansowym i bezpośrednim to temat Dino w Siemianicach upadnie.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki za 

pojemnik o określonej pojemności. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu – Piotr Jeziorny, który poprosił o 

zmianę stawki w projekcie uchwały z kwoty 31 zł na kwotę 30 zł. Dodatkowo uzasadnił, iż na 

dwóch posiedzeniach wspólnych Komisji Planowania i Budżetu oraz Komisji Gospodarczej 

była dyskusja o wysokości tej kwoty i wypracowano kwotę 30 zł. co też było bardzo trudne 

przy trzech propozycjach 29 zł,30 zł. i 31 zł. Myślę, iż ta propozycja 30 zł. jest taką do 

przyjęcia. Raz, że ze strony mieszkańców a dwa będzie się bilansowała w kosztach 

gospodarki śmieciowej w gospodarce odpadami komunalnymi.  

Wójt Gminy dopowiedział, iż rozumie doskonale i uczestniczył w posiedzeniu komisji. Nie 

ukrywa, że kwota 30 zł. za odpady to tak będzie znaczący wzrost . Natomiast zdaje sobie 

sprawę z jednej rzeczy i to też było podniesione. Ma przed sobą listę, z której wynika, że w 

budżecie gminy na te chwilę zabraknie pomijając kwestie obsługi gospodarki śmieciowej 

około 23 tysięcy złoty. Biorąc pod uwagę kwestie obsługi no to będą kolejne kwoty, które 

dojdą do tego. Ale Rada Gminy wyraziła na to akceptację i zgodę w związku z tym nie będzie 

niczego kwestionował i wnioskował inaczej aniżeli to co powiedział Pan Przewodniczący – 

Radny Piotr Jeziorny. Rozumie, że Rada Gminy dołoży do gospodarki śmieciowej. Bo w 

poprzednim roku dołożono praktycznie 250 tyś. zł.  

 

Idąc dalej wobec braku innych uwag, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie  

wprowadzenie zmiany do projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia 

stawki za pojemnik o określonej pojemności.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Adamski 



 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-tu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 11 

głosami „za”, 3 „wstrzymującymi się” ”podjęła uchwałę Nr XIII/67/2025 w sprawie  

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki za pojemnik o określonej pojemności.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Wojciech Nawrocki, Łukasz Olbrych, 

Marian Pacyna, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil 

Wesołowski, Ryszard Wierzba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Małgorzata Kaczmarzyk, Magdalena Osada, Agata Rybak 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Adamski 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 

2025 rok 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która przedstawiła zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Łęka Opatowska na 2025 rok /21:11 – 30:00 minuta transmisji/.  

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XIII/ 68 /2025 w sprawie  zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Łęka Opatowska na 2025 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Adamski 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Kuźnica 

Słupska. 

 

Głos zabrała Kierownik Referatu Zamówień Publicznych, Zarządzania Projektami i Promocji 

Gminy – Karolina Goj, która wyjaśniła, iż jest konieczność podjęcia trzech uchwał 

dotyczących trzech miejscowości w których została opracowana Sołecka Strategia Rozwoju 



Wsi Kuźnica Słupska, Szalonka oraz Zmyślona Słupska. Sołectwa te zostały w ubiegłym roku 

zgłoszone do Wielkopolskiej Odnowy Wsi 2020+ więc trzeba było  opracować taki 

dokument, aby ubiegać się o pozyskanie środków z Wielkopolskiej Odnowy Wsi. Te sołectwa 

mogłyby uzyskać większą ilość punktów właśnie za to, że mają opracowany taki dokument. 

Każdy dokument został opracowany na podstawie przeprowadzonej wizji w terenie 

przeprowadzonych warsztatów, które odbyły się w sali Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej z 

przedstawicielami grup Odnowy Wsi tych poszczególnych sołectw. Następnie została 

opracowana Sołecka Strategia dla każdych z tych sołectw przez moderatorów Wielkopolskiej 

Odnowy Wsi i również każda ta Sołecka Strategia Rozwoju została przyjęta uchwałą 

Zebrania Wiejskiego i takie zebrania odbyły się w każdym z tych sołectw. Na każdym tym 

zebraniu uczestniczył pracownik Urzędu , który przedstawił szczegółowo informacje zawarte 

w opracowaniach tych strategii Rozwoju każdej z wsi.  

Podjęcie tej uchwały pozwoli tutaj każdemu z wymienionych sołectw pozyskać większą ilość 

punktów podczas wnioskowania w danym projekcie. 

 

Idąc dalej głos zabrała Radna Magdalena Osada, która spytała odnośnie zapisanych w Planie 

Odnowy w określonym okresie planowanych przedsięwzięć tj. budowa sali, budowa 

chodnika, budowa kanalizacji, jaka jest realność wykonania tych przedsięwzięć? 

Kierownik Karolina Goj odpowiedziała, iż wiadomo, że to mieszkańcy decydowali co ująć w 

planie. Pracownicy niczego nie mogli narzucić. To są pomysły mieszkańców, którzy 

uczestniczyli w warsztatach i być może niektóre plany nie będą zrealizowane, ale to są 

propozycje mieszkańców i nie można w nie ingerować.  

 

Radna Magdalena Osada dopowiedziała, że ewentualnie przy aktualizacji planów czasookres 

się wydłuży.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XIII/ 69 /2025 w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej 

Strategii Rozwoju wsi Kuźnica Słupska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Adamski 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi Szalonka. 

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XIII/70/2025 w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej 



Strategii Rozwoju wsi Szalonka. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Adamski 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju wsi 

Zmyślona Słupska. 

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XIII/ 71/2025 w sprawie zatwierdzenia Sołeckiej 

Strategii Rozwoju wsi Zmyślona Słupska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Adamski 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy – Adam Kopis, który dopowiedział, iż jak najbardziej 

cieszy się z tego, co Państwo zdecydowali i przegłosowali. Podkreślił, iż trzy najmniejsze 

sołectwa Kużnica Słupska, Szalonka i Zmyślona Słupska dołączyły do pozostałych. W tym 

momencie perspektywa pewnych spraw o których wcześniej wspominano rzutuje na to, że 

będzie możliwość wnioskowania i pewne inwestycje uda się zrealizować.  

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wypłacania diet dla sołtysów 

 

Głos zabrała Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy - Małgorzata Gąszczak, która podziękowała za 

wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad. Następnie wyjaśniła, iż tak jak już było 

wspomniane na posiedzeniu wspólnym komisji uchwała w sprawie zasad wypłacania diet dla 

sołtysów została przyjęta przez Radę 30grudnia 2024 roku. Niestety, Wojewoda Wielkopolski 

w dniu 29 stycznia 2025 r. podjął rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzając nieważność tej 

uchwały, zarzucając, że uchwała ta nie reguluje obniżenia diet, gdy sołtys nie wykonuje 

swoich obowiązków przez jakiś określony czas. Uchwałę którą podjęto w grudniu tak 

naprawdę niczym się nie różniła od poprzedniej uchwały, jedynie wysokością diety za 

pełnienie funkcji sołtysa z 500 zł. na 600 zł. Pozostałe zapisy były bez zmian. Niestety linia 



orzecznicza w tym zakresie się zmieniła i dlatego właśnie ta uchwała została uchylona. 

Projekt, który został Państwu przedłożony przed sesją zawiera już zapis, że w przypadku nie 

wykonywania obowiązków wynikających z pełnienia funkcji sołtysa dłużej niż 14 dni 

kalendarzowych w danym miesiącu kwota diety miesięcznej, ulega zmniejszeniu 

proporcjonalnie do liczby dni kalendarzowych w miesiącu sprawowania funkcji.  

O niemożności wykonywania obowiązków, sołtys jest zobowiązany powiadomić Wójta 

Gminy Łęka Opatowska w terminie 3 dni roboczych od daty zaistnienia przeszkody, składając 

pisemne oświadczenie o okresie niewykonywania obowiązków w danym miesiącu 

kalendarzowym. 

Dodatkowo w projekcie zawarto również zmianę co do terminu wypłaty diety. Wcześniej był 

zapis  ostatniego dnia miesiąca a w związku z tym, że sołtys musi zgłosić swoją nieobecność, 

niemożność wykonywania swoich obowiązków ustalono, że wypłata będzie następowała do 

10 – go dnia miesiąca następującego po miesiącu w którym powstało prawo do diety. Więcej 

zmian w uchwale nie ma.  Na koniec wypowiedzi poprosiła o podjęcie uchwały.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XIII/ 72/2025 w sprawie zasad wypłacania diet dla 

sołtysów.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Adamski 

 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Brak interpelacji. 

 

13. Wolne wnioski i informacje. 

 

Głos zabrała Sołtys wsi Kuźnica Słupska – Angelika Szkudlarek, która poprosiła o podcięcie 

drzew w miejscowości Stogniew. 

Jako kolejny glos zabrał Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 

ochrony Środowiska – Tomasz Jerczyński, który przekazał Radnemu Jeziornemu, iż lampy w 

Zmyślonej Słupskiej już świecą. 

Następnie głos zabrała Sołtys wsi Piaski – Anna Pietras, która spytała co znaczy niemożność 

wykonywania czynności funkcji sołtysa, nie jest to do końca zrozumiałe. 



Odpowiedzi udzieliła Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy – Małgorzata Gąszczak, która 

wyjaśniła,  iż w żadnym przepisie nie jest to doprecyzowane, co znaczy niemożność 

wykonywania obowiązków sołtysa, uważa, że niemożność wykonywania obowiązków to np. 

choroba trwająca powyżej 14 dni, wyjazd do pracy za granicę, wyjazd do sanatorium, wyjazd 

na długie wakacje. Nie ma Sołtysa na miejscu, nie wykonuje swoich obowiązków. Następnie 

poprosiła Państwa Sołtysów o pozostanie po posiedzeniu sesji w celu szczegółowego 

wyjaśnienia.  

Idąc dalej głos zabrała Radna Magdalena Osada, która  poprosiła Wójta Gminy  o szersze 

informacje odnośnie funkcjonowania Ośrodka Zdrowia w Opatowie.  

Wójt Gminy odpowiedział,  iż z informacji jakie posiada po rozmowie z Panią Doktor, która 

prowadzi POZ w Opatowie twierdzi jednoznacznie, że na tę chwilę do końca tygodnia 

podejmie decyzję związaną ze współpracą. Jest podpisana umowa do końca marca 2025 roku. 

Pani Doktor ma nowego pracownika Panią Doktor, która ma rozpocząć praktykę lekarską 

lekarza POZ w Opatowie i w związku z tym uważa, że będzie to z korzyścią dla pacjentów i z 

korzyścią dla wszystkich mieszkańców i będzie ten ośrodek funkcjonował na kolejny czas. 

Podkreślił, iż sądzi, że do końca lutego przekaże informacje związane z dalszą perspektywą 

lekarza POZ w Ośrodku Zdrowia, który jest w posiadaniu Gminy Łęka Opatowska, 

mieszczący się w Opatowie oraz informacje dotyczące terenu pod Ośrodek Zdrowia w Łęce 

Opatowskiej.   

14. Zakończenie obrad XIII Sesji Rady Gminy. 

 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 11.47 zamknęła 

obrady XIII sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

        

Przewodnicząca Rady Gminy               

 /-/Katarzyna Szczepańska  

 

Przygotował(a): Renata Woźnica 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


